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PROTOKÓŁ 

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytego w dniu 10 czerwca 2019 roku w godz. 16:00 do 17:10 

w Urzędzie Miasta i Gminy Żerków 
 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie  

w godzinach od 16:00 – 17:10. 

Obecni członkowie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa zg. z listą obecności  

zał. 1 i 2 

Nieobecni radni: radny Andrzej Stachowiak 

Ponadto w komisji udział wzięli: goście - zg. z lista obecności /zał. 3  

 

Temat posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Analiza raportu o stanie Gminy Żerków za 2018 rok. 

3. Analiza sprawozdania z  wykonania budżetu za rok 2018 i WPF-u oraz informacji 

o zmianie i stanie mienia komunalnego Gminy Żerków na dzień 31 grudnia 2018 r. 

 Sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych Gminy Żerków za rok 2018.  

4. Omówienie projektów uchwał na VII sesję Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

1) udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków wotum zaufania; 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2018 rok; 

3) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2018 rok; 

4) Statutu Gminy Żerków; 

5) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Żerków oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 

1 września 2019 roku; 

6) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żerków oraz określenia granic 

obwodów publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych   od 1 września 2019 roku; 

7) wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego; 

8) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2019 rok; 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2019 – 

2024. 

5. Wypracowanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu 

Miasta i Gminy Żerków za rok 2018. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 
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PUNKT – 1 Otwarcie posiedzenia 

Przewodniczący pan Wojciech Gałązka o godz. 16:00 dokonał otwarcia wspólnego 

posiedzenia komisji, powitał zebranych, po czym przedstawiła porządek posiedzenia. Radni 

zaakceptowali porządek posiedzenia. 

 

PUNKT 2 – Analiza raportu o stanie Gminy Żerków za 2018 rok 

Przewodniczący poinformował, że w/w raport przekazano Radnym w ustawowym terminie tj. 

do dnia 31 maja 2020 r. Dodał, że obowiązek przygotowania raportu reguluje znowelizowana 

ustawa o samorządzie gminnym. 

Burmistrz powiedział, że tak jak już powiedział Przewodniczący „Raport o stanie Gminy” jest 

nowością. Ustawa nie narzuca, co musi być zawarte w raporcie, w związku z tym w raporcie 

w br. ujęto informacje dotyczące jednostek, działalności Rady Miejskiej, inwestycji itp. 

Podkreślił, że pracownicy gminy tworzyli raport samodzielnie, dodał, że na rynku pojawiło 

się wiele firm, które oferują stworzenie raportu, jednak w Gminie Żerków nie skorzystano 

z możliwości przygotowania  raportu przez firmę. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego punktu 

posiedzenia. 

 

PUNKT 3 – Analiza sprawozdania z  wykonania budżetu za rok 2018 i WPF-u oraz 

informacji o zmianie i stanie mienia komunalnego Gminy Żerków na dzień 31 grudnia 

2018 r. 

 Sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych Gminy Żerków za rok 

2018  

Przewodniczący poinformował, że sprawozdania zostały przekazane radnym na sesji, która 

odbyła się w marcu. Dodał, że sprawozdania są dość obszerne. 

W związku z brakiem pytań odnośnie sprawozdań Przewodniczący przeszedł do omawiania 

kolejnego punktu posiedzenia. 

 

PUNKT 4 – Omówienie projektów uchwał na VII sesję Rady Miejskiej Żerkowa 

w sprawie: 

 

1) udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków wotum zaufania 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2018 rok 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

3) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2018 rok 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

4) Statutu Gminy Żerków 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodał, że radni mieli 

możliwość zapoznania się z projektem nowego Statutu. 

Wiceprzewodniczący zwrócił się z zapytaniem, w jakim zakresie Statut został zmieniony 

i zaktualizowany? 

Burmistrz powiedział, że konieczne było uwzględnienie w Statucie obligatoryjnej Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji oraz zmiany dotyczące głosowania imiennego. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego 

projektu uchwały. 

 

5) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Żerków oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych od 1 września 2019 roku 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wiceprzewodniczący – czy coś w planie  sieci szkół uległo zmianie? 

Burmistrz wyjaśnił, że nic nie zostało zmienione, stworzenie planu sieci szkół jest kolejnym 

obowiązkiem ustawowym w związku ze zmianą w reformie edukacji. 

Radna Maria Sołtysiak – jak będzie rozwiązany problem dowozu dzieci pomiędzy budynkami 

szkół znajdującymi się w miejscowościach: Chrzan i Stęgosz? 

Burmistrz wyjaśnił, że autobus będzie tylko jeździł pomiędzy dwoma miejscowościami, gdzie 

znajdują się budynki szkoły tj. Chrzan i Stęgosz. Dodał, że zostanie ogłoszony przetarg na 

dowozy i dzieci będą dowożone tylko do swojego obwodu. 

Wiceprzewodniczący – czy szacowane koszty będą większe czy mniejsze? 

Burmistrz powiedział, że wszyscy liczą, że koszty będą mniejsze, jednak to dopiero przetarg 

pokaże. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza czy posiada jakieś 

informacje, czy dzieci z 6 klas z Chrzana zostają w Chrzanie czy przechodzą do Żerkowa? 

Burmistrz powiedział, że do niego żadna informacja nie dotarła, a są to indywidualne decyzje 

rodziców. Dodał, że z informacji jakie posiada wynika, że jakaś osoba była pytać w Szkole 

Podstawowej o miejsce jednak żadne bliższe szczegóły w tej sprawie nie są znane. 

Radna Ewa Kubacka zwróciła się z zapytaniem: czy planowane są dowozy dzieci do 

przedszkola w Stęgoszy? 

Burmistrz odpowiedział, że zostanie taka opcja uwzględniona w przetargu, jeżeli będzie 

zgoda rodziców to dzieci będą mogły być dowożone autobusami szkolnymi. 

Przewodniczący dopowiedział, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Kuratorium Oświaty. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego 

projektu uchwały. 
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6) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żerków oraz określenia 

granic obwodów publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych   od 1 września 2019 roku 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

7) wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił się z zapytaniem: jaka duża jest grupa osób wnioskujących 

o dodatek energetyczny? 

Burmistrz jest to bardzo mała grupa osób. 

Pani Bronisława Rogacka poinformowała, że na wydatki na dodatek energetyczny w budżecie 

rocznie przeznacza się około 1.500,00 zł. 

Radny Janusz Szóstek – jakie kryteria muszą być spełnione, aby otrzymać dodatek 

energetyczny? 

Burmistrz wyjaśnił, że kryteria przyznania dodatku energetycznego określa ustawa. 

Wiceprzewodniczący – czy gmina otrzymuje jakieś środki na ten cel? 

Burmistrz – tak.  

Wiceprzewodniczący – czy żerkowski samorząd został już „dotknięty” podwyżkami 

energetycznymi? 

Burmistrz – na obecną chwilę jeszcze nie. Podwyżka na obecną chwilę jest „zablokowana” 

przez rząd, ale z pewnością wcześniej czy później samorząd zostanie tym dotknięty. Dodał, że 

w Gminie Żerków łącznie ze wszystkimi jednostkami, oczyszczalniami, przepompowniami, 

z oświetleniem ulicznym łączne koszty wynoszą rocznie ponad 1,5 mln zł. Jeśli dojdzie do 

wzrostu, o którym mowa czyli w granicach 30% to koszty kolosalnie wzrosną. 

Radny Janusz Szóstek – czy gmina będzie przystępowała do projektu, o którym wcześniej 

wspominano dotyczącym montażu paneli fotowoltaicznych na budynkach użyteczności 

publicznej? 

Burmistrz poinformował, że na obecną chwilę nie ma żadnego konkursu na dofinansowanie 

takiego przedsięwzięcia. Dodał, że już wcześniej wspominał, że chcemy jako gmina 

wybudować swoją fermę, na obecną chwilę jesteśmy na etapie tworzenia projektu. Ferma 

mogłaby powstać na należącej do Gminy Żerków działce w Żółkowie. Została podpisana 

umowa z „Energą” dotycząca tzw. klastra. Jeżeli przepisy na to pozwolą to planuje się, że 

ferma będzie wspomagała energetycznie wszystkie jednostki organizacyjne itd. Dodał, że jeśli 

się to uda to ze wstępnych obliczeń wynika, że redukcja kosztów dzięki temu mogłaby 

wynieść około 30 – 40%. 

Radny Dominik Żakowski – jaką wydajność miałaby ferma? 

Burmistrz poinformował, że wydaje mu się, że jest to do 2 Megavatów. Ferma byłaby 

podobna do powstałej w Miniszewie oraz powstającej w Kamieniu. Gmina nie ma możliwości 

sprzedaży prądu do operatora „Energa” jednak chciałaby wykorzystywać wyprodukowany 

prąd na potrzeby swoje oraz potrzeby jednostek organizacyjnych.  Dodał, że z kwoty 1,5 mln 
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zł za opłaty za energię stanowi oplata za przesył, a Gmina będzie mogła tylko odzyskiwać 

tzw. „zwrot” od samego prądu. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem czy przy wymienionej w Żółkowie 

działce gminnej przechodzi już sieć średniego napięcia?  

Burmistrz odpowiedział, że konieczne będzie stworzenie tzw. bajpasu i wykonanie około 700 

m sieci.  

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego 

projektu uchwały. 

 

8) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2019 rok 

Przewodniczący oprosił Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Rosiejka o przedstawienie 

wprowadzanych zmian do budżetu na rok 2019. 

Skarbnik powiedziała, że ustala się dochody budżetu na 2019 rok w łącznej kwocie 

48.593.266,85 zł z tego: 

       - dochody bieżące w kwocie                                 47.744.966,85 zł 

        - dochody majątkowe w kwocie               848.300,00 zł. 

Skarbnik poinformowała, że ustala się wydatki budżetu na rok 2019 w łącznej kwocie 

49.591.196,53 zł z tego: 

- wydatki bieżące w kwocie           43.976.068,53 zł. 

- wydatki majątkowe w kwocie             5.615.128,00 zł. 

 

Skarbnik przedstawiła wprowadzane zmiany oraz ich klasyfikację w poszczególnych działach 

i rozdziałach: 

- zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego z dnia 25.04.2019 r. zwiększony został plan 

dotacji  w dziale 801 o kwotę 374.601,00 zł na  realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w roku 2019;  

- Marszałek Województwa Wielkopolskiego zgodnie z zawartą umową Nr 26/2019 

z 08.04.2019 r. udziela pomocy finansowej z kwocie 144.000,00 zł. na dofinansowanie 

budowy dróg dojazdowych do gruntów obręb: Prusinów-Miniszew, Lubinia Mała (dział 600); 

- Samorząd Województwa Wielkopolskiego z dnia 10.05.2019 r. udziela wsparcia 

finansowego na zadania z zakresu ratownictwa wodnego w wysokości 6.750,00 zł. na wydatki 

na zakupy inwestycyjne oraz 2.600,00 zł. na zakupy bieżące (dział 754); 

- Gmina Żerków  pozyskała grant  z Fundacji Promocji Gmin Polskich o wartości 148.320,00 

zł. na realizację projektu w ramach szkoleń pn. "Podniesienie kompetencji cyfrowych 

mieszkańców naszej gminy" (dział 750); 

- Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego Departament Sportu i Turystyki 

przyznał dotację celową na pomoc finansową przy realizacji zadania "Budowa małej 

infrastruktury turystycznej w miejscowości Brzóstków" w wysokości 17.550,00 zł. (dział 

630); 

Ogółem dochody i wydatki budżetu wzrosną o kwotę 693.821,00 zł. 

W/w kwoty zwiększające budżet bez wskazania określonych wydatków zwiększają plan 

w następujących działach: 

- dział 600 - zwiększa się o dodatkowe 200.000,00 zł. w tym 100.000,00 na wydatki 

majątkowe i 100.000,00 na remonty dróg gminnych; 
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- dział 630 - zwiększa się plan o 22.450,00 zł. środki własne na sfinansowanie wydatków 

związanych z "Budowa małej infrastruktury turystycznej w miejscowości Brzóstków" - wieża 

widokowa; 

- dział 750 - zwiększa się plan o 11.701,00 zł. na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. W rozdziale 75075 zwiększa się plan o 33.000,00 zł. na promocję 

Gminy; 

- dział 754 - zwiększa się plan o 9.350,00 zł. t.j. 50% środków własnych na sfinansowanie 

wydatków związanych z ratownictwem wodnym i 8.000,00 zł. na opłaty za energię i gaz 

w strażnicach; 

- dział 852 - zwiększa się plan o 30.000,00 zł. na remont obiektu Domu Pomocy Społecznej 

w Raszewach; 

- dział 900 -  rozdział 90005 zadanie pod nazwą "Partnerstwo energetyki odnawialnej" 

otrzymuje brzmienie "Budowa elektrowni słonecznej"; 

- dział 921 - zabezpiecza się środki w kwocie 30.000,00 zł. na zakup wyposażenia oraz 

10.000,00 zł. na naprawę instalacji elektrycznych w salach wiejskich. Zaplanowane zadanie 

w dziale 921 pod nazwą "Budowa małej infrastruktury w Brzóstkowie" przenosi się do działu 

630; 

- dział 926 - zwiększa się plan o 15.000,00 zł. na konserwację podłóg w salach sportowych, 

bieżące zakupy 3.000,00 zł.  i  2.100,00zł. na opłacenie składek ZUS od wynagrodzeń. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z zapytaniem ile Gmina Żerków zaoszczędziła na 

strajku nauczycieli i na co zaoszczędzone środki zostaną przeznaczone? 

Burmistrz powiedział, że trudno to nazwać oszczędnościami, ale kwota, która nie została 

zgodnie z ustawą wypłacona wynosi około 100 tys. zł. Osoby biorące udział w strajku tracą 

prawo do wynagrodzenia. Na obecną chwilę kwota nie została rozdysponowana, ale 

z pewnością zostanie ona w dziale oświaty. Od września planowane są podwyżki dla 

nauczycieli jednak wszystko musi zostać przeliczone i wtedy będzie wiadomo jak wszystko 

będzie wyglądało. Na obecną chwilę żadna decyzja odnośnie rozdysponowania środków nie 

została podjęta. 

Skarbnik powiedziała, że projekt nie przewidywał wszystkich zmian, ponieważ od 1 września 

4 osoby idą na urlopy na podratowanie zdrowia w związku z tym będzie trzeba zabezpieczyć 

środki dla tych osób w budżecie. Kwota, która została ze strajku w pewnym stopniu nam 

pomoże. 

Burmistrz powiedział, ze karta nauczyciela przewiduje przejście nauczyciela na roczny urlop 

na podratowanie zdrowia. Osoby, które złożą wniosek i posiadają odpowiednie dokumenty 

przez rok nie świadczą pracy, jednak muszą otrzymywać wynagrodzenie. 

Radny Dominik Żakowski – czy po zlikwidowaniu gimnazjum nastąpi redukcja etatów? 

Burmistrz – nauczyciele są na rok szkolny w związku z tym redukcja rozpocznie się od 

września. Podkreślił, że to były bardzo trudne decyzje, dodał, że w związku z tym, że 

w Gminie było tylko jedno gimnazjum to redukcja dotyczy nauczycieli z Żerkowa. Reforma 

edukacji w szkołach wiejskich przeszła łagodnie. Część nauczycieli z Żerkowa udało się 

zatrudnić w szkołach wiejskich, ale redukcja niestety będzie. Pracodawcą jest dyrektor szkoły 

i to on był zobowiązany wypowiedzieć umowę o pracę bądź ewentualnie redukować godziny. 

Radny Dominik Żakowski – o ilu etatach jest mowa? 

Burmistrz – 5 – 6 etatów. Dodał, że odbyto wiele spotkań z dyrektorami podczas, których 
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starano się wygospodarować jak najwięcej godzin dla nauczycieli w mniejszych szkołach. 

Nauczyciele musieli na to wyrazić zgodę, jednak niektórzy jej nie wyrazili. Nauczyciele, 

z którymi udało się porozumieć przeszli do szkół znajdujących się na terenach wiejskich. 

Radny Dawid Grzebyszak – jakie przyjęto kryteria dla zwalnianych osób? 

Burmistrz wyjaśnił, że najważniejsza jest tzw. siatka godzin, gdzie na wstępie ustala się ile 

godzin jest dla jakich nauczycieli, następnie bardzo ważne są również opinie dyrektora. 

Wszystko zależy również od tego jakie kwalifikacje ma dany nauczyciel i ile przedmiotów 

może uczyć, ponieważ im więcej fakultetów tym łatwiej jest wszystko rozdysponować. 

Skarbnik powiedziała, że na jednej z pierwszych rad pedagogicznych zostały podane kryteria 

jakimi dyrektor będzie kierował przy zwalnianiu nauczyciela. Kryteria były podane 

publicznie i są zapisane w protokole. Nauczyciele otrzymali wypowiedzenia do dnia 31 maja 

br. 

Radny Przemysław Matan powiedział, że kryteria były związane, z kwalifikacjami,  ze stażem 

pracy oraz ze stopniem awansu zawodowego. 

Burmistrz powiedział, że decyzje związane ze zwalnianiem nauczycieli były bardzo trudne. 

Zwolnieni nauczyciele powinni znaleźć pracę w szkołach średnich, ponieważ w szkołach 

podstawowych  jest jeden rocznik mniej natomiast jeden rocznik przybył w szkołach średnich. 

Takie było założenie, ale nie do końca jest to realizowane, ponieważ w szkołach średnich 

zwiększono etaty pracującym już tam  nauczycielom, a nowych nie chciano przyjmować. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem czy nie było jakichś nauczycieli, którzy 

kwalifikują się na emeryturę i czy to ich nie można było w pierwszej kolejności zwolnić? 

Burmistrz powiedział, że reforma obowiązuje od 3 lat i starano się, aby to właśnie szło 

w takim kierunku. Obecnie jest najtrudniejszy rok, ponieważ wychodzi 8 klasa i 3 klasa 

gimnazjum. Szkoła w Żerkowie w br. miała około 600 uczniów, a w następnym roku będzie 

tylko około 44o uczniów. 

Radny Dominik Żakowski – czy budynek po gimnazjum zostanie jakoś zagospodarowany? 

Burmistrz poinformował, że budynek zostanie zagospodarowany. Szkoła Podstawowa 

w Żerkowie mieści się obecnie w dwóch budynkach przy ul Cmentarnej, ponieważ oddziały 

z ul. Kolejowej zostały również przeniesione. 

Radny Bogdan Bożejewicz – czyli można rozumieć, że jak kilka etatów odeszło to znów jakąś 

setkę zaoszczędzimy? 

Skarbnik wyjaśniła, że nie ma takiej możliwości, ponieważ to już wcześniej zostało 

przewidziane w budżecie. Dodała, że zwolnienie wiąże się z wypłatą odprawy. 

Przygotowując projekt budżetu na 2019 rok zostały przewidziane odprawy dla nauczycieli, 

którzy odchodzą, natomiast od dnia 1 września zaplanowano już mniejsze wydatki na 

wynagrodzenia. 

Radny Bogdan Bożejewicz – odprawy są już zawsze ujęte w budżecie wcześniej? 

Skarbnik – tak. 

Radny Dominik Żakowski stwierdził, że będzie to dopiero widoczne w przyszłorocznym 

budżecie. 

Burmistrz – w roku budżetowym, bo tu jest cały czas ten problem, że rok szkolny nie jest 

rokiem budżetowym. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego 

projektu uchwały. 
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9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2019 – 

2024 

Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Rosiejka o przedstawienie 

wprowadzanych zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 

2019 – 2024. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że podjęcie w/w uchwały spowodowane jest koniecznością 

zaktualizowania WPFu w związku z prowadzonymi zmianami do budżetu na rok 2019. 

Powiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2019-2024 została zaktualizowana 

o wprowadzone do budżetu dochody i wydatki. 

Skarbnik poinformowała, że: 

Dochody 

Planowane dochody na 2019 rok zwiększa się do kwoty 48.593.266,85 zł. w tym: 

- dochody bieżące do kwoty  47.744.966,85 zł; 

- dochody majątkowe do kwoty       848.300,00 zł. 

Wydatki 

Planowane wydatki na 2019 rok zostają zwiększone do kwoty 49.591.196,53 zł., w tym: 

- wydatki bieżące do kwoty  43.976.068,53 zł; 

- wydatki majątkowe do kwoty  5.615.128,00 zł. 

Przychody 

Planowane przychody pozostają bez zmian w wysokości - 3.467.929,68 zł. 

Rozchody 

Planowane rozchody pozostają bez zmian w wysokości - 2.470.000,00 zł. 

Przedsięwzięcia 

Nakłady na przedsięwzięcie pod nazwą "Partnerstwo dla energetyki odnawialnej w Gminie 

Żerków, Koło, Jastrowie, Gizałki poprzez budowę instalacji odnawialnych źródeł energii dla 

budynków użyteczności publicznej lidera i partnerów projektu" - Wzrost produkcji energii 

pochodzącej z OZE, w szczególności energii słonecznej i jej wykorzystanie w finalnym 

zużyciu energii - zostają przeniesione na wydatki majątkowe - realizacja w 2019 roku 

(zadanie o nazwie "Budowa elektrowni słonecznej"). Zmiana spowodowana jest 

rozwiązaniem partnerstwa między gminami.  

Przedsięwzięcie pod nazwą "Przebudowa drogi powiatowej nr 4181 P w zakresie budowy 

ścieżki rowerowej Jarocin-Wilkowyja-Żerków" - Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

zostaje przyjęta do dalszej realizacji do 2021 roku przy nakładach finansowych  po 

600.000,00 zł. w każdym roku. 

Radny Dominik Żakowski stwierdził, że może uda się pozyskać środki z Funduszu Ochrony 

Środowiska. 

Burmistrz – na to liczymy, mówi się również o Funduszu Norweskim, ponieważ cały czas 

przesuwają ogłoszenie konkursu. Budowę takiej elektrowni szacujemy na około 3 mln zł. 

Skarbnik – poinformowała, że na obecną chwilę zostały w budżecie zaplanowane środki 

w kwocie 94 tys. zł z przeznaczeniem na projekt. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś informacje w jakim 

stosunku procentowym inwestycję dotuje Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska? 
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Burmistrz powiedział, że Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska najczęściej udziela 

pożyczkę w części bezzwrotną max. do 30%. Jednak takie informacje są dopiero podawane 

w momencie ogłoszenia konkursu. My tutaj naprawdę celujemy i próbujemy, trzymamy rękę 

na pulsie jeżeli chodzi o Fundusz Norweski tam raczej jest do 80% dofinansowania. 

 

Punkt 5 – Wypracowanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2018 

Komisje stałe wypracowały opinię o wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 

2018. 

W związku z brakiem uwag i pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego 

punktu posiedzenia. 

 

Punkt 6 – Sprawy bieżące 

Radny Roman Grzegorek – jak wygląda sprawa związana odziedziczoną posesją 

w Ludwinowie? 

Burmistrz poinformował, że Gmina wygrała sprawę w sądzie i wykonana wcześniej wycena 

została unieważniona. Komornik otrzymał zadanie wykonania kolejnej wyceny. 

Radny Dawid Grzebyszak – czy ten sam komornik ma dokonać nowej wyceny? 

Burmistrz – tak. Powiedział, że również wynajął rzeczoznawcę, który dokona wyceny 

i będzie można porównać wycenę wykonaną przez rzeczoznawcę Komornika i rzeczoznawcę, 

którego wynajęła Gmina. Uważam za duży sukces, że udało nam się wygrać w Sądzie, że 

podważyliśmy wycenę, która była i teraz od nowa będzie wszystko szacowane, gdzie będziemy 

mieli jakby większe przełożenie, większy wgląd na tą wycenę. Mam nadzieje, że będzie ona 

niższa niż poprzednia. 

Radny Dominik Żakowski – zostanie wyceniony stan rzeczywisty bez braków, które tam są? 

Burmistrz – tak. My kwestionowaliśmy tą wycenę były tam zapisane rzeczy, których już dawno 

nie ma i kwestionowaliśmy m.in. wycenę hali, gdzie nawet zrzuciliśmy sami na siebie kontrolę 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego żeby przyjechał i stwierdził, że ta hala nie 

jest gotowa do użytkowania, bo ją wyceniono jako gotową halę, a ona nie jest gotowa. Nie ma 

tam w ogóle instalacji elektrycznej, nie jest oddana do użytku, to kwestionowaliśmy i to nam 

się udało zakwestionować i będziemy od nowa wyceniać, bo nie można wyceniać czegoś, co 

nie jest oddane do użytku, nie można czegoś wyceniać, po normalnych  stawkach jakby to już 

było do użytku, albo jakby tam już firma funkcjonowała. 

Radny Dominik Żakowski – rzeczoznawcę będzie powoływał ten sam komornik? 

Burmistrz – tak,  ten sam komornik. Myślę jednak, że ta wycena będzie dla nas korzystniejsza. 

Nigdy nie mieliśmy takiej sytuacji. Odziedziczyliśmy kiedyś jakiś majątek, ale tam nigdy nie 

było komornika, a w związku z tym, że odziedziczyliśmy już z komornikiem no to jest niby 

nasze, ale komornik decyduje o sprzedaży. 

Radny Roman Grzegorek – czy zostały podjęte działania związane z przygotowywaniem 

projektów na przebudowę dróg? 

Burmistrz – tak. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem czy przejazd w Radlinie, o którym pisano 

w artykule w „Gazecie Jarocińskiej” oraz, o którym wspominał Przewodniczący będzie 

likwidowany? 
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Przewodniczący – tak. Dodał, że osoba prywatna, do końca kwietnia musiałaby podpisać 

umowę z PKP i na pewno byłaby zobowiązana również do uiszczania odpłatności, co 

umożliwiałoby zachowanie przejazdu przez tory. W tej kwestii należy się kontaktować z PKP 

w Ostrowie Wielkopolskim z działem, który zajmuje się nieruchomościami. 

Burmistrz powiedział, że w Gminie Żerków również był taki problem z przejazdem 

kolejowym w Chrzanie. Dodał, że obecnie trwają rozmowy z PKP w tej kwestii, ponieważ 

w związku z tym przejazdem pojawił się problem, że znajdował się on w ciągu dróg 

publicznych. Stanowisko Gminy Żerków jest zgodne z tym, że znajduje się on w ciągu dróg 

publicznych, jednak nie wszystkie działki są gminne, ale droga publiczna jest gminna, 

ponieważ nie zawsze jest tak, że droga publiczna musi być własnością gminy lub powiatu. 

Podkreślił, że Gmina Żerków cały czas stoi na stanowisku, że przejazd jest w ciągu dróg 

publicznych (dojazd z ul. Wierzbowej i ul. Leśnej) i nie należy go likwidować ani zamykać. 

Radna Maria Sołtysiak – czy w Radlinie jest taka możliwość jak w Chrzanie? 

Przewodniczący wyjaśnił, że jeśli przejazd kolejowy znajduje się w ciągu dróg publicznych to 

jest taka możliwość, jednak w Radlinie we wskazanym miejscu nie ma dróg publicznych. 

Radna Maria Sołtysiak  zwróciła się z zapytaniem: jaką jest droga w Radlinie? 

Przewodniczący wyjaśnił, że wskazana w Radlinie droga ma status drogi wewnętrznej. 

Wiceprzewodniczący – a czy jest tam dojazd do posesji? 

Przewodniczący – nie ma dojazdu. 

Radny Dominik Żakowski powiedział, że jeden z rolników po likwidacji przejazdu będzie 

miał problemy z dojazdem na pole, zasugerował, aby skontaktować się z Nadleśnictwem, aby 

podjęli rozmowy z PKP w kwestii likwidacji przejazdu. 

Radna Maria Sołtysiak powiedziała, że kontaktowała się z Nadleśnictwem w miejscowości 

Radliniec. 

Radny Dominik Żakowski wyjaśnił, że w Nadleśnictwie, o którym mówi Radna Sołtysiak był 

leśniczy na zastępstwie, który nie był w temacie i nie był tym zainteresowany, ponieważ 

wiedział, że stamtąd odchodzi. Obecnie wrócił poprzedni leśniczy i należałoby z nim w tej 

sprawie nawiązać kontakt. 

Burmistrz dopowiedział, że wydaje mu się, że jeśli droga, o której mowa nie ma nadanego 

numeru to w pierwszej kolejności Rada Miejska Jarocina musiałaby uznać drogę, jako drogę 

publiczną, nadać jej numer i wtedy byłoby łatwiej. 

Radny Dominik Żakowski powiedział, że jest bardzo zdziwiony zamiarem likwidacji 

przejazdu, ponieważ wszystko zostało tam bardzo ładnie wykonane. 

Radna Maria Sołtysiak poparła Radnego Dominika Żakowskiego. 

Burmistrz powiedział, że z pewnością przejazd nie zostanie zlikwidowany fizycznie, ale 

zostanie tam pozbawiony szlaban. Jeżeli Rada Miejska nie podejmie działań to wtedy 

zainteresowany rolnik, który przejeżdża przez przejazd będzie musiał dojść do porozumienia 

się z PKP i z pewnością za odpowiednią opłatą uzyska on klucz od szlabanu i będzie mógł 

przejeżdżać. Dodał, że ostatecznie nie chce się wypowiadać za PKP jak rzeczywiście sytuacja 

będzie wyglądała, ale z reguły takie rozwiązania są stosowane ze strony PKP. 

Radny Dominik Żakowski zasugerował, że można jeszcze wspomnieć, że podczas pożaru, 

który jakiś czas wcześniej miał miejsce straż korzystała z tego przejazdu. Powiedział, że 

często również na torach się pali i rzeczywiście od strony Żerkowa nie będzie tam dojazdu. 
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Burmistrz zaprosił radnych w nadchodzący weekend: w sobotę na Wieżę Rocka, która jest 

organizowana wraz z Biblioteką Publiczna Miasta i Gminy Żerków oraz w niedzielę na 

obchody rocznicowe o godz. 10:00 w Lgowie. 

 

Punkt 7 – Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący o godzinie 17:10 zamknął 

wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.      
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